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Concept verslag vergadering Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland  
d.d. 7 september 2023, Raadszaal gemeente Voorst  
 
Aanwezig: dhr. A.J.M. Heerts (voorzitter), mw. M. Besselink, mw. C.W.J. Blom (online), mw. A.H. 
Bronsvoort, dhr. P.J.T. van Daalen (online), dhr. S.W. van ’t Erve (online), mw. T. Haseloop,  dhr. A. 
van Hedel, dhr. T.C.M. Horn, dhr. W. Jaeger, dhr. E. ’t Jong (vervanger van dhr. Lambooij), dhr. J. 
Joon, mw. P. Jorritsma, dhr. J.H.A. van Oostrum, mw. M. Sanderse  
 
dhr. D.G. Kransen (directeur VNOG), mw. J. Baardman (DPG), dhr. G. Karssenberg (coördinerend 
functionaris gemeenten), mw. W.A.E. Thomas (Defensie), dhr. F. Starke (bestuursadviseur VNOG), 
mw. H. Otten (communicatieadviseur), mw. L. Segers (managementsecretaris VNOG) 
 
Afwezig m.k.: dhr. J. Bengevoord, dhr. M. Boumans, dhr. O.E.T. van Dijk, dhr. H.A. Lambooij, dhr. J.N. 
Rozendaal, dhr. A. Stapelkamp, dhr. H.H. de Vries, dhr. H.J. Wiggers, mw. C. Kats (hoofd risico- en 
crisisbeheersing VNOG), mw. M. Ornstein (waterschap Vallei en Veluwe), mw. W. Kleiboer (provincie 
Gelderland) 
 
Notulist: mw. N. Knapen 
 
 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Er is een bijzonder woord 
van welkom aan mevrouw Thomas van Defensie en aan de heer Joon als waarnemend burgemeester 
van Harderwijk. Beiden ontvangen een bos bloemen.  
 
Met kennisgeving afwezig zijn de heer Bengevoord, de heer Boumans, de heer Van Dijk, de heer 
Lambooij, de heer Rozendaal, de heer Stapelkamp, de heer De Vries, de heer Wiggers, mevrouw Kats, 
mevrouw Ornstein en mevrouw Kleiboer.  
 
TER VASTSTELLING 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 22 juni 2023 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan de samensteller. 
Naar aanleiding van het verslag zijn er geen opmerkingen.  
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen  
Deze worden voor kennisgeving aangenomen.  
 
HAMERSTUKKEN 
 
4. Aanwijzing coördinerend functionaris gemeenten 
Het algemeen bestuur besluit conform voorstel. De heer Karssenberg wordt van harte welkom 
geheten en ontvangt een bos bloemen.  
 
5. Convenant MKON-MKBM 
De heer Kransen geeft aan dat het convenant het sluitstuk is van alles wat te maken heeft met de 
samenvoeging van de meldkamers in Oost 5. Er is een convenant opgesteld; dat is een wettelijke 
verplichting. om de relatie tussen de veiligheidsregio’s die participeren in de MKON.  
 
Het algemeen bestuur besluit conform voorstel.   
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TER BESPREKING EN VASTSTELLING 
 
6. Programmabegroting VNOG 2024-2027 
De heer Kransen leidt dit agendapunt in. De zienswijzen van de gemeenteraden zijn ontvangen en 
behandeld in het DB. Er zijn geen wijzigingen doorgevoerd. In het FAO is verzocht om kritisch te 
kijken naar de bestedingen van de VNOG. De begroting is inmiddels bijgesteld met € 600.000 naar 
beneden en m.b.t. het laatste kwartaal wordt opnieuw bekeken of er posten zijn die bijgesteld 
kunnen worden; verminderde uitgaven omdat deze niet noodzakelijk zijn ten aanzien van de cijfers 
voor de komende jaren. Er wordt goed gekeken naar een stabielere begroting, mogelijk een wat 
lagere begroting dan nu het geval is. Dank aan alle gemeenten voor de ontvangen reacties.  
 
De heer Jaeger stelt het potentiële € 3,3 miljoen voordeel aan de orde. Hier is met een aantal 
mensen over nagedacht. Kun je dat op zichzelf meenemen in de begroting? Bijvoorbeeld door te 
kijken of er posten zijn die je niet hoeft in te vullen in de begroting omdat blijkt dat het wellicht 
overbodig is en dit vervolgens te koppelen aan de bestemming. Richting de raad wordt daarmee 
duidelijk gemaakt dat er wellicht een voordeel is wat op een bepaalde manier ingezet wordt 
(voorzieningen/reserves). Tegelijkertijd is het grote voordeel dat in de begroting is gekeken hoe dit 
scherper kan en daarmee de argumentatie richting de raad iets aangescherpt kan worden.   
 
Mevrouw Blom geeft aan dat door de gemeenteraad Nunspeet een zienswijze is ingediend. Er wordt 
wel ingestemd maar het is lastig uit te leggen gezien punt 6. De oproep is hier heel scherp naar te 
kijken zodat aan gemeenteraden beter uitgelegd kan worden waar e.e.a. vandaan komt. 
  
De heer Kransen antwoordt dat meerdere gemeenteraden blij zijn met de prestaties van de VNOG 
maar ook kritisch zijn op de financiële ontwikkeling voor de komende jaren.  
M.b.t. de huidige prognose van een jaarresultaat van € 3,3 miljoen: In het komende kwartaal wordt 
bekeken of er ruimte is om zaken goedkoper, beter of efficiënter te doen. Er zijn externe 
ontwikkelingen en oorzaken als arbeidsmarktontwikkelingen e.d. Het voorstel zou kunnen zijn een 
deel terug te laten gaan naar de gemeenten; anderzijds komen er kosten aan die onvermijdelijk zijn 
m.b.t. de kapitaallasten waarover een besluit moet worden genomen in de bestemming. Het andere 
voorstel is een bespreekbare oplegger op te stellen zodat dit makkelijk aan de raden 
gecommuniceerd kan worden. Daar wordt de brug gemaakt tussen de Kadernota en het jaarresultaat 
2023. De heer Kransen is graag bereid om in de raden het e.e.a. toe te lichten.  
 
Mevrouw Sanderse geeft aan dat mevrouw Haseloop in de vorige vergadering heeft gemeld dat een 
motie is aangenomen om de € 3,3 miljoen terug te laten vloeien naar de gemeenten met het verzoek  
deze strakke lijn te hanteren.   
 
Het algemeen bestuur besluit conform voorstel. 
 
7. Halfjaarrapportage 2023 
De heer Kransen verwijst naar de toelichting bij punt 6. De VNOG is voorzichtig. Een aantal oorzaken: 
De kapitaallasten die nog niet geeffectueerd zijn en de omstandigheden op de arbeidsmarkt. Los 
daarvan is er het extra geld voor de crisisbeheersing, waarbij je met 25 veiligheidsregio’s in dezelfde 
vijver vist. De verwachting is dichter tegen de lijn te komen waarbij het minder dan € 3,3 miljoen is. 
Het is een niet ondenkbare prognose voor het eind van het jaar. De hoop is dat er in 2026/2027 
eindelijk eens sprake is van een stabiel begrotingsjaar. Eind 2023 is het aan het AB om te bepalen wat 
de keuzes zijn. Het is een optie dat dat het terug kan naar de gemeenten. Het is onderwerp van 
gesprek, hoewel het belangrijk is om in verband met toekomstige ontwikkelingen hier voorzichtig in 
te zijn.  
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Het algemeen bestuur besluit conform voorstel.  
 
Project Prestatiekaart 2023 
De heer Holtman verzorgt een presentatie.   
 
Mevrouw Besselink vraagt of er een signaal volgt wanneer een post bijvoorbeeld buitengewoon goed 
of juist slecht presteert? Wie gaat er wat mee doen? Antwoord: Dit is de verantwoordingsinformatie; 
de opmaat wordt nu gemaakt naar de bestuurlijke informatie en dat gaat naar de afdelingshoofden.  
De heer Kransen voegt toe dat het op termijn de intentie is dat de duidingsinformatie eerst intern 
wordt opgepakt en dat het wordt verantwoord richting de bestuurders; zij kunnen meekijken.  
 
De voorzitter informeert of er een soort signaleringsfunctie ingebouwd kan worden? De heer 
Kransen antwoordt dat het in principe “open staat” en bestuurders kunnen meekijken. Daarnaast 
kunnen andere opties bekeken worden.  
 
Mevrouw Bronsvoort merkt op dat er nu een dik halfjaarverslag ligt waarin ook de prestatiegegevens 
zijn opgenomen. Hoe verhoudt zich dat tot elkaar? De heer Kransen antwoordt dat een veel 
compactere verslaglegging wenselijk is. Als er nu iets aan de hand is of er wijzigt iets substantieels 
dan wordt men daar uiteraard over geïnformeerd. De informatie zit achter een code. In de 
jaarverslagen kan de verbinding gemaakt worden met de prestatie, maar niet real-time.     
 
Mevrouw Besselink wil graag heldere afspraken op de governance. Van wie is de informatie? Wie is 
wanneer verantwoordelijk om het bestuurlijk op te schalen? Complimenten voor hetgeen nu 
voorligt.  
 
De voorzitter stelt vast dat een aantal noties wordt meegegeven. Complimenten voor wat er nu 
voorligt en als dat kan leiden tot minder papier is dat heel positief. Er moet in de keten altijd een 
gegarandeerd signaal zijn richting de betreffende gemeente als er iets echt mis zou gaan. Goede 
duiding en compactere rapportages is een goed uitgangspunt.  
De heer Kransen voegt toe dat het systeem het mogelijk maakt dat bestuurders sneller en beter 
geïnformeerd kunnen worden. Het crisissysteem is een ander systeem, dat is LCMS; dat is een 
afgeschermd systeem en staat hier los van. Het is belangrijk goed naar de governance te kijken dat er 
sprake is van tijdige en adequate informatievoorziening.  
 
8. Rondvraag en sluiting 
Hier komt niets meer aan de orde.  
 
De voorzitter sluit de vergadering, met dank aan allen.   
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland op 2 november 2023.   
 
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 
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Na de reguliere AB-vergadering is er een kort besloten overleg m.b.t. Opvang vluchtelingen 
 
De voorzitter geeft aan dat er op 8 september a.s. een extra Veiligheidsberaad is. De Oekraïne-
opvang zit geheel vol en er worden nu noodverbanden aangelegd. Het inzetten van crisisnoodopvang 
is niet erg wenselijk maar gezien het gebrek aan perspectief aan doorstroming naar iets blijvends 
betekent dat er weer rekening gehouden moet worden met crisisnoodopvang.  
 
De heer Goddijn benadrukt dat de urgentie duidelijk is. Er wordt geprobeerd extra opvang te creëren 
binnen de gemeenten maar de rek lijkt eruit. De heer Karssenberg is goed aangesloten en er is 
informatie verstrekt aan de gemeenten via mail.  
 
Korte ronde met reacties: 

• De particuliere opvang drukt ernstig op de voorzieningen maar lijkt niet serieus genomen te 
worden; dit helpt niet in het creëren van draagvlak. De POO moet echt op de kaart. Vanuit het 
rijk wordt continu op GOO gestuurd. De voorzitter neemt dit statement mee richting het VB.  

• Gemeenten zijn hard op zoek naar wat mogelijk is op korte, middellange en lange termijn. 

• Er zijn inspanningsverplichtingen of maatschappelijke verplichtingen, maar de middelen om 
zaken door te zetten zijn er niet vanwege allerlei procedures e.d.  

• Er is de confrontatie met allerlei regelgeving: stikstofberekeningen, aanbestedingsregels e.d. Dat 
verhindert doortastend optreden. Meer flexibilisering in regelgeving is wenselijk.  

• Met COA duurt het allemaal erg lang en dat werkt niet motiverend of stimulerend voor de 
mensen die graag willen helpen.  

• Zorgorganisaties zijn in onderhandeling met ontwikkelaars en worden/zijn huiverig om met 
gemeenten afspraken te maken. 
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Lijst van openbare besluiten van de vergadering van het algemeen bestuur Veiligheidsregio Noord- 
en Oost-Gelderland te Apeldoorn 
 
Vergadering: 7 september 2023 
 
 
 
1. Opening 
- 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 22 juni 2023  
Het algemeen bestuur stelt het verslag en de openbare besluitenlijst vast. 
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de mededelingen en ingekomen stukken.  
 
4. Aanwijzing coördinerend functionaris gemeenten 
Het algemeen bestuur besluit:  
1. In te stemmen met de unanieme voordracht van het DB om de heer G. Karssenberg, gemeente-

secretaris van Doetinchem, aan te wijzen als coördinerend functionaris gemeenten in VNOG con-
form art. 36 van de Wvr.  

2. Deze aanwijzing met terugwerkende kracht per 1 september 2023 te laten ingaan. 
 
5. Convenant MKON-MKBM (artikel 35 Wvr)  
Het algemeen bestuur besluit het convenant MKON-MKBM (art. 35 Wvr) vast te stellen, te onderte-
kenen en terug te sturen naar de voorzitter van het Directieberaad MKON-MKBM 
 
6. Programmabegroting 2024-2027  
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Kennis te nemen van de ingediende zienswijzen van de gemeenten en de reactie van het DB 

daarop. 
2. De Programmabegroting 2024-2027, met in achtneming van de ingediende zienswijzen en de re-

actie van het DB daarop, vast te stellen. 
3. De geactualiseerde tarievenlijst 2024 vast te stellen.  
4. De vastgestelde begroting aan te bieden aan Gedeputeerde Staten en via de colleges ter kennis-

name aan de gemeenteraden. 
5. Het DB te machtigen om in 2024 nader te bepalen investeringsuitgaven te doen tot € 250.000, 

mits passend binnen het beleid en binnen de gemeentelijke bijdrage (budgetneutraal), waarbij 
het DB in de P&C-documenten aan het AB inzicht geeft in de bestedingen en in de dekking van de 
kapitaallasten. 

 
7. Halfjaarrapportage 2023  
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De Halfjaarrapportage 2023 en de daarbij horende begrotingswijzigingen 2023-11, 2023-12 en 

2023-13 vast te stellen. 
2. In de Kadernota 2025-2028 te onderzoeken of er structurele ruimte in de begroting zit en het AB 

hierin keuzes voor te leggen. 
3. De opdracht van 9 december 2021 voor de bouw van de nieuwe Prestatiekaart af te ronden. 
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8. Rondvraag en sluiting  
- 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gel-
derland op 2 november 2023.   
 
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 


